
Verslag digitale bestuurscommissie Publieke Gezondheid & Maatschappelijke Zorg 19 oktober 2020

Aanwezig: Mevrouw Meijs, Haarlem (voorzitter)
Mevrouw Booij, Haarlemmermeer
Mevrouw Steijn, Velsen 
De heer Erol, Beverwijk
De heer Rijke, Heemskerk
De heer Struijf, Heemstede
De heer van Haeften, Zandvoort
De heer Van de Velden, Directeur Publieke Gezondheid
Mevrouw Broerse, beleidssecretaris

Mede aanwezig: Mevrouw Cluitmans (GGD)
Mevrouw Oostvogels (GGD)

Afwezig: De heer Beentjes, Uitgeest
Mevrouw de Roy van Zuidewijn, Bloemendaal

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering meldt de afwezigheid van de heer Beentjes en mevrouw de Roy 
van Zuidewijn en heet de aanwezigen van harte welkom. 

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt vastgesteld.

3. Mededelingen/actuele informatie
N.a.v. het memo, waarin melding wordt gemaakt van het inzetten van een verandermanager bij de 
sector JGZ, doet mevrouw Booij de suggestie om deze lokale input op te laten halen. 
Mevrouw Steijn heeft behoefte aan wat duiding over de opdracht van de verandermanager.
De heer Struijf stelt voor de bestuurlijke opdracht terug te geven en een nieuwe opdracht aan de BC 
voor te leggen.

De heer Van de Velden licht toe dat het sectorhoofd van JGZ al een jaar ziek is en hij hem bij 
afwezigheid vervangt. De verklaring waarom hij meer zicht heeft gekregen op de sector en tot de 
conclusie is gekomen dat de sector meer intern gericht lijkt, dan externe focus heeft. Bovendien mist 
hij de benodigde innovatiekracht om JGZ in de veranderde omgeving goed tot zijn recht te laten 
komen. Vanuit deze analyse is – in samenspraak met medewerkers en management – de idee 
ontstaan om een verandermanager aan te stellen die, samen met het MT, de blik meer gaat 
verbreden om zo de klantgroep beter te kunnen bedienen. De verandermanager krijgt ook de 
opdracht om het MT en de staf beter in positie te brengen en te equiperen om deze veranderslag te 
maken. Als dat leidt tot een gewenste nieuwe koers zal hierover overleg met de betrokken 
portefeuillehouders en beleidsadviseurs plaatsvinden. Deze interventie betekent in de ogen van de 
heer Van de Velden geen wijziging van de bestuurlijke opdracht. De weg die bewandeld wordt ziet er 
wel anders uit. Doelstelling is nog steeds om de dienstverlening van de JGZ goed aan te laten sluiten 
bij de omgeving en het sociale domein.

Mevrouw Steijn vraagt of het realistisch is dat vanaf 1 oktober personeel weer terug gaat naar het 
reguliere werk, terwijl de tweede coronagolf zich aandient.
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De heer Van de Velden geeft aan dat de afgelopen maanden medewerkers van JGZ, Medische 
Milieukunde en Technische Hygiënezorg zijn ingezet voor de ‘coronataken’. Voor deze taken is 
inmiddels personeel van buiten aangesteld. Dat betekent dat medewerkers onder gewijzigde 
omstandigheden het reguliere werk weer kunnen oppakken. Mocht het nodig zijn, kunnen de 
medewerkers weer ingezet worden en worden de reguliere taken weer afgeschaald.

Mevrouw Steijn informeert of het Zorg- en Veiligheidshuis betrokken is bij de aanpak personen met 
verward gedrag. De heer Van de Velden antwoordt dat dit het geval is. 

4. Vaststellen verslag BC PG&MZ  29 juni 2020
Het verslag wordt vastgesteld, met dank aan de opsteller.

Ter informatie

5. Presentatie resultaten Jeugdmonitor

Mevrouw Oostvogels en mevrouw Cluitmans, beide epidemiologen, geven een 
presentatie over de resultaten van de jeugdmonitor. 

De regionale en rapportages per gemeente zijn eind september gedeeld met alle 
gemeenten. Eind september is een persbericht door de GGD gepubliceerd. Scholen 
hebben hun vertrouwelijke schoolrapport ontvangen en de gesprekken daarover zijn 
gaande. In november worden de resultaten met de individuele gemeenten besproken. In 
die gesprekken is aandacht voor de duiding van de resultaten en kunnen gemeenten 
aangeven of zij een verdieping op thema’s wenselijk vinden. Een verdieping over 
eenzaamheid en prestatiedruk wordt al voorbereid.

De resultaten die nu in het oog springen en waar zorgen over bestaan bij de leden van de 
BC zijn stress, suïcide en ongewenste seksuele ervaring.

Geconstateerd wordt dat de leden van de BC PG&MZ verschillend om zijn gegaan met de 
gemeentelijke rapportages. Sommige wethouders hebben het rapport aan hun raad 
aangeboden, is er aandacht in de lokale media geweest en bij anderen is (nog) geen lokale 
aandacht aan besteed. Dat doet wat rommelig aan. 

De heer Rijke doet de oproep om bij een volgende publicatie met lokale uitkomsten daar 
als gemeenten meer een lijn in te trekken, vanuit de gezamenlijke verantwoordelijkheid 
als wethouders volksgezondheid. Dit pleidooi wordt door de anderen onderschreven.

De BC PG&MZ complimenteert de GGD met de rapportages die veel informatie geven 
over de gezondheid van de jeugd en dankt voor de gehouden presentatie.

6. Proces regionale nota gezondheidsbeleid
Mevrouw Steijn is samen met mevrouw de Roy van Zuidewijn bestuurlijk trekker van de regionale 
nota gezondheidsbeleid. Zij zijn beide goed aangehaakt bij het proces dat door de GGD wordt 
gefaciliteerd. Het webinar dat op 7 oktober jl. gehouden is, was zeer informatief, helder en helpend 
in de communicatie naar raadsleden.
Op 25 mei 2020 is de landelijke gezondheidsnota door het ministerie gepresenteerd. Kennemerland 
volgt de ambities die daarin verwoord zijn en voor een looptijd van 8 jaar (i.p.v. 4). Gemeenten zullen 
ook een lokale vertaling maken.
De concept regionale nota wordt opgesteld door de GGD en de ambtelijke werkgroep. Eind 
november wordt een rapportage van het RIVM verwacht over de impact van corona op gezondheid. 
Daarna volgt een 2e webinar en zal de nota aan de BC worden voorgelegd. 

2



De heer Erol kan zich vinden in het geschetste proces en vond het webinar aansprekend.  Wat hij 
mist is het thema luchtkwaliteit. Dat ofwel regionale aandacht, of lokale vertaling in de IJmond 
behoeft.
De heer Rijke refereert aan een artikel in de Volkskracht over de ‘lage SES’ wijken, waarvoor het 
moeilijk blijkt om gezondheidswinst te behalen. Hij vraagt zich af hoe de regionale en lokale 
beleidslijnen zich verhouden tot landelijke acties.
De heer Van de Velden antwoordt dat dat verband er is door het preventieakkoord. 
Verantwoordelijkheden, rollen en maatregelen voor de verschillende niveaus zijn daarin benoemd en 
liggen in elkaars verlengde.  Het landelijk inregelen van bijvoorbeeld een ‘suikertax’ is nog geen 
eenvoudige opgave. 
Mevrouw Booij meldt dat zij positieve reacties heeft gehoord van raadsleden die deelnamen aan het 
webinar. Complimenten voor de inhoud en de organisatie.  Wat gemist werd, was meer mogelijkheid 
om input mee te geven.  De suggesties is om bij het volgende webinar daar meer gelegenheid voor te 
geven.
De heer Struijf vond het een interessant webinar en vindt het van belang breed te blijven kijken naar 
het thema gezondheid en vooral te verbinden met het sociaal domein.
Mevrouw Steijn geeft aan dat input nog steeds per mail doorgegeven kan worden en vraagt haar 
collega’s dat vooral te doen. De regionale nota gezondheid is van 9 gemeenten samen, dus input is 
van harte welkom.

Ter advisering AB, bedrijfsvoering VRK

7. Vaststellen begrotingswijzigingen 2e berap 2020
De heer Van de Velden licht toe dat onder de bijzondere omstandigheden van nu, ook het normale 
werk voortgang krijgt, waaronder de verantwoording over resultaten en gevolgen voor de financiële 
huishouding. De aanpak van de crisis plaatst de VRK voor hoge kosten. Deze worden in rekening 
gebracht bij het Rijk. Tegelijkertijd worden er meer kosten gemaakt door een andere manier van 
werken in een 1,5 meer setting en kunnen sommige plannen niet worden uitgevoerd dat tot een 
financieel voordeel leidt. Voor sommige geaccrediteerde functies leidt dit tot knelpunten die om een 
oplossing vragen.  Bij het opstellen van de begroting was een afwijkend percentage gehanteerd ten 
aanzien van de nominale ontwikkelingen. Dat wordt nu rechtgezet. Dat leidt tot een incidenteel 
voordeel voor dit jaar en voorgesteld wordt het naar de toekomst toe in te zetten voor het opvangen 
van hogere uitgaven als gevolg van een nieuwe CAO. Alles bij elkaar opgeteld wordt er een voordelig 
resultaat verwacht dat bij de jaarrekening 2020 zal vloeien naar gemeenten.

De heer Erol informeert naar de bestemmingsreserve Generatiepact.
De heer Van de Velden antwoordt dat als medewerkers gebruik maken van het generatiepact, er 
vacatureruimte ontstaat als gevolg waarvan middelen vrijvallen. Deze middelen worden gestort in de 
bestemmingsreserve die is ingesteld en vervolgens benut voor herbezetting. Aangezien de vrijval van 
uren beperkt is (4 – 8 uur) en herbezetting dan niet doelmatig en doeltreffend is (versnippering) 
wordt eerst gezien hoe het werk anders kan worden georganiseerd en daarna worden de 
taakonderdelen gebundeld wat leidt tot een nieuwe vacature. Zoveel als mogelijk worden hierop 
jongere mensen aangenomen. Alles wordt uitgevoerd binnen het financiële en formatieve kader.

Mevrouw Steijn vraagt of de compensatie door VWS voldoende is om alle kosten op te vangen of dat 
er nog slagen om de arm gehouden moeten worden.

De heer Van de Velden antwoordt dat dit wel het uitgangspunt is, maar dat daar niet 100% zekerheid 
over bestaat. Voor bepaalde kostensoorten wordt rekening gehouden met een onzekerheidsmarge. 
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De heer Haeften meldt dat in het DB van 1,5 week geleden het voorstel is gedaan om als blijk van 
waardering van het bestuur een eenmalige extra beloning uit te keren voor personeel dat zich 
bovenmatig heeft ingespannen. VWS biedt een zorgbonus, maar er zijn ook mensen die daarvoor niet 
in aanmerking komen. Een voorstel is in voorbereiding.

Mevrouw Steijn vindt dat een mooi gebaar. 
Mevrouw Steijn tekent aan dat het financieel voordeel op Veilig Thuis zijn oorzaak vindt in dat 
personeel later ingehuurd is kunnen worden dan nodig. Daarmee zijn achterstanden ontstaan die 
nog ingelopen moeten worden.
De heer Van de Velden antwoordt dat dit onderwerp van gesprek is in de stuurgroep Veilig Thuis.

De BC PG&MZ besluit:

Het AB positief te adviseren over de volgende voorstellen:

1. Kennis te nemen van de door het DB op 5 oktober 2020 vastgestelde tweede 
bestuursrapportage 2020. 

2. In te stemmen met de verhoging aan de onttrekking aan de bestemmingsreserve 
‘Achterblijvende kosten uitwerkingskader LMO’ voor een bedrag van € 8.000 ter dekking van 
bovenformatief personeel op de meldkamer Brandweer;

3. In te stemmen met de vorming van een bestemmingsreserve ‘Eigenaarslasten onderhoud 
meldkamergebouw’ voor een bedrag van € 150.000;

4. In te stemmen bij de jaarrekening 2020 het restantsaldo cf. voorgaande jaren van het budget 
Generatiepact toe te voegen aan de bestemmingsreserve Generatiepact. Daarnaast in te 
stemmen met een onttrekking in 2020 van € 33.000 uit deze bestemmingsreserve t.b.v. tijdelijke 
formatie-uitbreiding bij de brandweer;

5. In te stemmen met de begrotingswijzigingen conform bijlage II van de bestuursrapportage;
6. Aanpassen van de jaarschijf kredieten 2020 met een bedrag van € 140.000 in verband met:

a. Het verschuiven van het krediet voor Toughbooks in de ambulances ad € 40.000 van 2021 
naar 2020;

b. Voteren van een krediet voor Mobiele apparatuur Veilig Thuis ad € 100.000;
Dekking van de kapitaallasten vindt plaats binnen de beschikbare kaders.

7. In te stemmen met het voornemen tot terugbetaling bij de jaarrekening 2020 aan de gemeenten 
van het begroting saldo ad € 475.000 en het te hoog berekende indexeringsbedrag ad € 460.000;

8. In te stemmen met het voornemen aanvullend een bedrag van € 1.000.000 uit het verwachte 
positief jaarresultaat in ieder geval terug te betalen aan gemeenten;

8. Besteding reserve duurzaamheid

De leden van de BC PG&MZ zijn akkoord met het voorstel.

De BC PG&MZ besluit:

1. Het AB positief te adviseren over het voorstel in te stemmen met de duurzaamheidsmaatregelen 
zoals opgenomen in bijgaand plan van aanpak

2. Het AB positief te adviseren over het voorstel in te stemmen met de financiering hiervan uit de 
bestemmingsreserve Duurzaamheid ad € 500.000 
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Ter kennisname

9. Bestuurlijke agenda BC PG&MZ
De BC PG&MZ heeft kennis genomen van de bestuurlijke agenda.

10. Voorstel AB zienswijze raden oprichting werkgeversvereniging VR’s
De BC PG&MZ heeft kennis genomen van het voorstel.

11. Rondvraag en sluiting

Mevrouw Meijs meldt dat bij enkele bestuurders van de gemeente Haarlem behoefte bestaat om 
zorg- en veiligheid bestuurlijk meer te verbinden en op zoek te zijn naar een regionaal gremium om 
die thema’s te kunnen agenderen. Bijvoorbeeld Wet verplichte ggz en forensische woonvormen. 

De heer Van de Velden merkt op dat er vanuit de kring van burgemeesters in de politie-eenheid 
Noord Holland een opdracht ligt om zorg en veiligheid meer te verbinden. De burgemeesters van 
Zandvoort, Hoorn en Edam/Volendam zijn hiervoor de bestuurlijke opdrachtgevers. Er moet nog een 
start gemaakt worden met het proces er ligt nog geen voorstel. 
Bij de sectormanager Veilig Thuis ligt de opdracht om een voorstel te doen hoe de governance rond 
Veilig Thuis in te richten. Tevens zal zij tegen deze achtergrond ook aandacht geven aan de 
uitwerking van een regio specifieke verbinding van zorg en veiligheid.
 
Mevrouw Booij geeft voorstander te zijn van een goede verbinding tussen zorg en veiligheid. Wat 
haar betreft gaat het dan niet om het optuigen van nieuwe bestuurlijke overleggen, maar behelst het 
meer. Zij wordt graag betrokken bij het proces. 

De heer Rijke kan zich vinden in de intentie om zorg en veiligheid beter met elkaar te verbinden. 

Mevrouw Stijn begrijpt de behoefte om meer verbinding te leggen, maar is huiverig om alles onder 1 
noemer onder te brengen. Zij wordt ook graag betrokken bij het proces, temeer daar zij lid is van de 
regiegroep Zorg- en Veiligheidshuis. 

Onder dankzegging van ieders inbreng sluit de voorzitter de vergadering.
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